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Het gesprek aan deze tafel cirkelde eerst rond de vraag wat is diversiteit en wat verstaan we 

eronder. Het gaat natuurlijk niet alleen om opleiding, ook om etniciteit en gender en leeftijd. 
Tijdens de bespreking liepen deze zaken soms wat door elkaar, maar er werd expliciet 

stilgestaan bij het feit dat ook vandaag op de buurttop de representativiteit erg laag is als het 

gaat om deelnemers uit groepen met een niet Nederlandse achtergrond. Er zitten vooral 

witte 40 50, 60+ bewoners in de zaal. En de meerderheid is vrouw. Ook aan deze tafel was 

dat het geval. Geen ééeman. Twee wat jongere vrouwen en 1 vrouw met een niet 

Nederlandse achtergrond. De twee jongere deelnemers gaven aan dat zij toch echt van 

mening zijn, dat om mensen met jonge gezinnen te bereiken er toch andere tijdstippen en 

ook activiteiten moeten worden gerealiseerd. 
Dat geldt ook voor jongeren en kinderen en voor bewoners met een migratieachtergrond of 

niet Nederlandse roots. 
De vraag is kan het en willen we het is het en is het iets waar de Eester naar streeft? 
Weten we of andere organisaties, instanties in de wijk er over nadenken? Genoemd wordt de 

programmering van KHL en de andere cafés in de buurt. In onze wijk is een grote groep 

mensen met een kleine beurs en die zie je misschien mede om die reden veel minder bij tal 

van activiteiten en laat staan in buurtcafés en restaurants. en dat geldt ook zeker voor de 

activiteiten van de Eester, een eenvoudige reden kan zijn, omdat ze nu eenmaal geld kosten. 
Nadat het gesprek nog even cirkelde rond de vraag hoe iedereen dit ervaart, werd vooral 

geconstateerd dat er geen of heel weinig contacten zijn met groepen van niet Nederlandse 

achtergrond. 
Het gesprek werd gebogen naar het zoeken van antwoorden op de verstrekte concrete 

vragen. 
 
Durf te dromen, wat willen wij? Wat zou je willen bereiken? 
 

Om de diversiteit te bevorderen: activiteiten organiseren in overleg met vertegenwoordigers 

uit andere doelgroepen. 
Activiteiten afstemmen op jonge gezinnen met kinderen, waarbij (dat was een concreet idee) 

de kleintjes beziggehouden worden door bijvoorbeeld vrijwilligers of studenten pedagogiek 

zodat de ouders (vaak alleenstaande met drukke banen en in de vrije tijd ook tal van sociale 

verplichtingen) even ontzorgd worden. 
Om de diversiteit van Eester bezoekers te bevorderen zou het daarnaast wenselijk kunnen 

zijn om meer actuele thema’s die meer diverse bewoners in de wijk aanspreken te 

organiseren rond een thema waar zij mee zitten, al of niet met eten, gratis, ondersteunt bv 

met formulieren, opvoeden, schoolkeuze etc. 



 
Polarisatie 

Er wordt in deze wijk weinig PVV gestemd. Dat tonen de cijfers. Hoe zouden we het andere 

geluid aan diverse bewonersgroepen die echt last hebben van polarisatie en daarom weinig 

durven te komen, of denken dat het toch niet voor hen is, kunnen laten horen? Die 

polarisatie zit echt scherp mensen op de huid, zo vertelde ons een ervaringsdeskundige. Het 

zou wellicht geprobeerd kunnen worden om met een ander geluid bewoners die last hebben 

van de Haagse polarisatie te bereiken of in ieder geval een hart onder de ring steken. 
Hoe kunnen we laten weten dat er echt heel veel mensen zijn, die het niet eens zijn met wat 

er nu in Den Haag allemaal wordt gezegd en bedacht. Zodat meer mensen zich wel gezien en 

gewaardeerd weten? Aan het stadsdeel en de scholen vragen of zij meer aandacht kunnen 

besteden op school aan de geschiedenis van diverse groepen, niet alleen Nederlanders, maar 

ook Surinamers mensen uit Afrikaanse landen en uit Aziatische landen en hun geschiedenis 

vertellen en daarmee de kinderen meer achtergrond en inzicht geven. 
(Zineb wil hier verder mee). 
 
Een concreet idee is dat een paar mensen zoals bijvoorbeeld Willy en Liesbeth naar de 

moskee en of the Black Archives gaan om ideeën en thema’s op te halen om te bespreken 

welke ideeën actualiteiten zijn denken nuttig te kunnen zijn voor bewoners in het OHG. 
 
Aan tafel werd de discussie verder gevoerd over hoe onze wijk eruitziet en dat er 21.000 

mensen wonen in het OHG waarvan er ongeveer 60% hoger opgeleid is en dat je dat 

terugziet in de activiteiten en taal van bijvoorbeeld de Eester maar ook bij KHL en andere 

cafés. Hoe kunnen mensen uit die andere percentages bereikt en betrokken worden? 
 
De jonge deelnemers gaven aan, en het is n bekend fenomeen, dat het heel moeilijk is, om 

de eerste te zijn… dat geldt ook voor andere doelgroepen. Het is dus van belang om te 

proberen meerdere representatieve mensen tegelijk te betrekken. 
De vraag was bijvoorbeeld ook of de Eester zelf iets meer representativiteit zou kunnen 

realiseren, zodat meer verschillende mensen zich ook betrokken of aangesproken voelen. Bij 

de weggeefkraam zien we meer diversiteit. Dat kan ook als signaal gebruikt worden dat 

mensen met een kleine portemonnee een bijdrage aan een lezing of anderszins best lastig 

vinden. Maar dat zoiets als n gratis kraam van de Eester gekend en bezocht wordt. De 

vergelijking werd gemaakt met de meevaart in de Indische buurt, waar mensen met een 

stadspas korting krijgen of iets gratis kunnen doen. De Meevaart trekt ook bewoners uit het 

OHG. Het verzoek is aan de Eester om te kijken of dat op de een of andere manier ook voor 

de Ester zou kunnen worden gerealiseerd. 
 
Onderzoek leert dat 50-, 60+ vrouwen degene zijn die het vrijwilligerswerk dragen. Dat zie je 

ook terug bij de deelname aan de buurt en diverse de Eester activiteiten. Die inzet moeten 

we ook natuurlijk ook koesteren, maar het is wel van belang om te streven naar iets meer 

betrokkenheid van jongeren en van mensen met een niet Nederlandse achtergrond en van 

jonge gezinnen als je wilt dat we er voor de hele buurt zijn. 
 



Besproken werd dat bijvoorbeeld de programmering van de buurttop zelf ook niet inclusief 

wordt gevonden. En ook al is Dolly representatief voor enige diversiteit maar het is toch 

verder vooral een witte Nederlanders aangelegenheid. Dat werd versterkt door een medley 

van Amsterdamse grachtenliederen en de overige muziek die ten gehoren werd gebracht. 

Een dagvoorzitter als Dolly bleek een succes vonden veel mensen, maar heeft ook een 

aandachtspunt nodig: jongeren bijvoorbeeld uit de Marokkaans of Turks of Surinaamse 

groepen zullen dit eerder moeilijk vinden dan iets grappigs om naartoe te komen. En het kan 

echt relevant zijn om in de toekomst goed na te denken over de programmering en 

samenstelling van programma’s. 
 
Andere Obstakels. 

Aan tafel werd verkent in hoeverre naast programmering thema keuze ook het taalgebruik 

een factor is die in- of uitsluit. Denk aan beleidstaal en politieke taal. Beiden kan minder 

inclusief overkomen. 
1. Een aantal deelnemers aan het gesprek wezen erop dat er op zondag voor jonge 

gezinnen vaak van alles op de agenda staat voetbal brengen en halen sporten 

zwemmen familie of kerkbezoek dus ook een dag heeft een aspect van al of niet 

inclusief tijd als we dat ons maar bewust zijn en dus daar ook in variëren Heel veel 

jonge mensen werken dat is een open deur dus starten om 16:00 uur met activiteiten 

is meteen lastig voor deze doelgroep en die bereik je dan niet. Het kan in de 

toekomst nuttig zijn om goed na te denken over de mogelijkheden die de Eester en 

bewoners in de buurt die activiteiten ondernemen Niet te veel een monocultuur 

uitdragen. Het lab, zo zei een deelnemer aan het gesprek, lijkt vooral iets te zijn voor 

witte kinderen, de medewerkers van de Eester zijn ook maar ten dele representatief. 

Het bestuur is wit. Het verdient aanbeveling om actief op zoek te gaan naar mensen 

met een andere achtergrond. Breder moet de discussie natuurlijk gevoerd worden. 

Wat voor organisatie wil of kan de Eester zijn de deelnemers deze tafel waren zich 

bewust van het feit dat het geen buurthuis is en de middelen ook niet toereikend zijn 

om diverse activiteiten voor jonge mensen uit de buurt jongeren te organiseren. Een 

concreet idee wat voorbijkom voor jongeren was het volgende jongeren krijgen heel 

veel prikkels. Heel veel activiteiten op school van sport op de social‘s. Wellicht hebben 

ze best behoefte aan een rustige huiswerk plek. Misschien is dat ook iets om over na 

te denken en uit te werken binnen de eersterangs. (Sofie &Fennie) zouden dat wel 

willen onderzoeken en verkennen.Wat willen wij? 
 

 

 

 

 

 

 



 

 

 
 
 


